
اعتراض ۹ عضو شورای شهر به زاکانی

مشورت یا دخالت؟
چرا دامادت دخالت می کنه؟

آرمان ملی: انتقاد از عملکرد زاکانی کم بود، حالا دامادش 
هم مشکلی برای شهردار تهران تبدیل شده است. عضو شورای 
اسلامی شهر تهران ضمن انتقاد از مداخلات داماد زاکانی 
در تصمیم گیری های برخی سازمان ها و شرکت های تابعه 
شهرداری گفت: متن این تذکر به امضای ۹ نفر از اعضای 
شورای شهر رسیده است که تقدیم هیات رئیسه شورا خواهد 
شد. علی اصغر قائمی در تذکر دیروز خود در یکصد و شصت 
و نهمین جلسه دوره ششم شورای اسلامی شهر تهران بیان 
داشت: موضوع این تذکر مدت هاست که آماده شده، اما 
فرصتی پیش نیامد که در صحن شورا مطرح شود. البته امروز 
)دیروز( این تذکر را با اکراه عرض می کنم و دوست نداشتم 
شرایطی پیش بیاید که کار به چنین تذکراتی کشیده شود. 
وی افزود: موضوع تذکر من مداخلات مکرر داماد آقای زاکانی 
در برخی از سازمان ها و شرکت های تابعه شهرداری تهران 
است، به گونه ای که حتی اختیار برخی تصمیمات ساده نیز از 
مدیران این سازمان ها سلب شده است. عضو شورای اسلامی 
شهر تهران تاکید کرد: لغو حکم مشاوره برای داماد آقای 
زاکانی، قابل تقدیر بود، اما انتظار می رفت که این موضوع در 
عمل اجرا شود. قائمی ادامه داد: در دو سال اخیر هیچ دستاورد 
چشمگیر در مقیاس ملی با اهمیتی در حوزه هوشمندسازی در 
شهرداری تهران نداشتیم، بلکه متاسفانه بعضا شاهد پس رفت 
در برخی اقدامات بودیم که به نظر می رسد ریشه بعضی از این 
مسائل به همین مداخلات بازمی گردد. قائمی در پایان گفت: 
متن این تذکر به امضای ۹ نفر از اعضای شورای شهر رسیده 
است که تقدیم هیات رئیسه شورا خواهد شد و امیدوارم 
شهردار محترم تهران، این معضل را با تدبیری خوب حل کنند.

   داماد چگونه وارد شد
 نزدیک به چندین ماه از زمانی که علیرضا زاکانی در قامت 
کاندیدا در صحنه انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ ظاهر 
شد، می گذرد. نیمه فروردین سال گذشته برخی سایت ها 
نوشتند: زاکانی که در جریان مناظره های انتخابات ریاست 
جمهوری وعده داد در صورت پیروزی بستگان خود را بر سر 
کار نمی آورد، علاوه بر اینکه سهم خود را از دولت سیزدهم 
گرفت، داماد خود را هم از این حیث بی بهره نکرد. حواشی 
مربوط به انتصابات شهردار تهران از زمان ورودش به خیابان 
بهشت، آغاز شد؛ او حسین حیدری، دامادش را هم به عنوان 
مشاور و دستیار ویژه شهردار تهران گمارده بود که پس از 
موج انتقاد ها این حکم را لغو کرد. حسین حیدری به همراه 
همسرش مریم زاکانی از مدیران شرکت عمیدرایانه شریف 
هستند. همچنین یکی از شرکت های مرتبط با حسین 
حیدری شرکت ایده نگار عرش است. با این حال ادعا شده که 
زاکانی به دامادش سمت جدیدی داده است. خبری در فضای 
مجازی منتشر شده مبنی بر آنکه سمت جدید حیدری، 
رئیس هیات مدیره هلدینگ فناوری اطلاعات بانک شهر 
است. امانی عضو شورای شهر روز ۲۷ فروردین نیز در حاشیه 
جلسه شورا گفته بود که »به آقای زاکانی گفتیم شما برای 
داماد خود حکم مشاور زده بودید و این حکم را لغو کردید، 
الان می گویید با افتخار از دامادم مشورت می گیرم، پس معنی 

لغو حکم چیست؟!«

   انتقادات از آقای داماد بیشتر شد
در روزهای اخیر باردیگر موضوع دخالت داماد شهردار 
تهران در برخی تصمیم سازی های مدیریت شهری پایتخت 
در محافل خبری داغ شده و بعضی اعضای شورای شهر نیز 
انتقادات صریحی را در این زمینه مطرح کرده اند. این دسته از 
شورائیان معتقدند که یکی از زمینه های دخالت داماد شهردار، 
مربوط به صدور دستور واگذاری اختیارات و تجهیزات شرکت 
کنترل ترافیک به موسسه رایانه شهر توسط علیرضا زاکانی 
است که باعث ایجاد اختلافاتی بین بعضی نمایندگان پارلمان 
شهری با شهردار پایتخت شده است. البته اعضای شورای 
شهر تهران تاکید دارند که این اختلافات »کارشناسی« و 
»مدیریتی« است، و جنبه »سیاسی« ندارد. با وجود اینکه 
آبان ماه سال گذشته علیرضا زاکانی که در ابتدا دامادش را 
به عنوان مشاور شهردار تهران منصوب کرده بود، ناچار شد 
تحت فشار افکار عمومی حکم انتصاب این فرد را لغو کند، 
اما اخیرا مجددا شائبه هایی درباره دخالت داماد شهردار در 
برخی تصمیم سازی های مدیریت شهری پایتخت مطرح شده 
است؛ به نحوی که حتی ناصر امانی، عضو شورای شهر تهران 
در حاشیه جلسه روز یکشنبه ۲۷ فروردین شورا، وقتی درباره 
مباحث مطرح شده در جلسه هم اندیشی بین اعضای شورای 
شهر با شهردار تهران توضیح می داد، این جمله را بیان کرد 
»آقای زاکانی گفت که با افتخار از دامادم مشورت می گیرم.« 
البته موضوع اصلی مطرح شده در جلسه هم اندیشی، مساله 
نقش داماد شهردار در مسائل شهری پایتخت نبود، بلکه 
بعضی اعضای شورای شهر تهران، انتقاداتی را نسبت به دستور 
شهردار تهران برای واگذاری اختیارات و تجهیزات شرکت 
کنترل ترافیک به موسسه رایانه شهر داشتند که در جلسه 
روز یکشنبه به صورت صریح و رودررو اما پشت درهای بسته و 
بدون حضور خبرنگاران با زاکانی مطرح کردند. از صحبت های 
اعضای شورا این طور برمی آید که بعضی از آنها معتقدند که 
این دستور شهردار تهران نه تنها غیرقانونی است، بلکه باعث 
آسیب دیدن یکی از واحدهای قدیمی زیرمجموعه شهرداری 
یعنی شرکت کنترل ترافیک می شود. در جلسه روز سه شنبه 
۲۲ فروردین شورای شهر نیز سیدجعفر تشکری هاشمی، 
رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل شورا در نطق پیش 
از دستور خود به همین مساله اشاره کرد و ضمن غیرقانونی 
دانستن اقدام شهردار تهران در خصوص صدور دستور 
واگذاری اختیارات و تجهیزات شرکت کنترل ترافیک به 
موسسه رایانه شهر، تاکید کرد که »اخیرا معاونت حمل ونقل 
دستور داده که تمام فعالیت ها با قید فوریت به موسسه رایانه 
شهر منتقل شود و تصمیم به نوعی تمام شده بوده است. گویا 
مصوبات ما اعتباری بیشتر از کاغذپاره نداشته، زیرا حتی 
کلمه ای مکاتبه با شورا صورت نگرفته است. این در حالی است 
که هرگونه تغییر در اساسنامه شرکت ها صرفا با اجازه شورای 

شهر تهران امکان پذیر است.«

آرمان ملی– مطهره شفیعی: در آخرین 
انتخابات مجلس  روز پیش ثبت نام  برای 
دوازدهم شخصیتی به عرصه آمد که این حضور 
سبب تعجب شد. روز گذشته خبرآنلاین خبر 
داد که نایب رئیس مجلس دهم در انتخابات 

اسفندماه پیش ثبت نام کرد.

   مطهری دیروز، مطهری امروز!
برخی عنوان می کنند که مطهری مانند 
انتخابات مجلس یازدهم و ریاست جمهوری 
سیزدهم شانسی برای تایید صلاحیت ندارد 
و برخی دیگر معتقدند او تایید می شود چرا 
که حضور پرشور مردم لازمه افزایش اعتبار 
کشور در مجامع بین المللی است. او پس از 
نوشت:  یازدهم  مجلس  در  ردصلاحیتش 
»شنیدم به استناد بند ۲ ماده ۲۸ قانون 
رد  یازدهم  دوره  برای  مجلس،  انتخابات 
صلاحیت شده ام. بند ۲ که یکی از شرایط 
کاندیدا ها را بیان می کند، می گوید: التزام عملی 
به نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران. هرچه 
فکر کردم کجا من التزام عملی به نظام جمهوری 
اسلامی نداشته ام چیزی به خاطرم نیامد.« 
البته او در آن مقطع با سخنگوی وقت شورای 
نگهبان دچار چالش شد به نحوی که کدخدایي، 
سخنگوي وقت شوراي نگهبان درخصوص 
ردصلاحیت علي مطهري گفته بود: »از ایشان 
خواستیم اجازه دهند گفت وگوها با دوربین 
ثبت و ضبط شود، اما آقاي مطهري اجازه ندادند. 
بهترین راه این بود که اجازه مي دادند آن گفت وگو 
ضبط شود تا امروز شاهد این اختلافات نباشیم!« 
علي مطهري در پاسخ به کدخدایي گفته »اصلا 
هیچ حرفي از اینکه فیلمبرداري انجام و گفت وگو 
ثبت و ضبط شود مطرح نبود؟!« مطهری در 
انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم به همراه علی 
لاریجانی که داماد خانواده آنهاست، ردصلاحیت 
شد و این چنین واکنش نشان داد: »از رد 
صلاحیت خودم با وجود آنکه می دانم دلیل قانع 
کننده ای ندارد می گذرم، اما از ردصلاحیت آقای 
لاریجانی که همیشه  گوش به فرمان نظام بوده 
و تجربه گران سنگی برای امروز جامعه ما داشت 

در حیرتم!«

    معنی سکوت مطهری چه بود
اقدام و  از آن سکوت را به هر  او پس 
اظهارنظری ترجیح داد و کمتر در پشت 
تریبون های عمومی حاضر می شد که برخی 
این اقدام او را نوعی قهر تلقی کردند اما دیروز 
مشخص شد او گلایه ای ندارد و حتی در 
انتخابات مجلس دوازدهم کاندیدا شده است. 
مطهری چند روز پیش در یادداشتی تاکید کرد: 
»مهم ترین مقیاس و مولفه انتخابات مطلوب، 
میزان مشارکت مردم است. آنچه از شواهد و 
قرائن برمی آید و زیر پوست جامعه می گذرد آن 
است که فعلا میل قابل توجهی برای مشارکت در 
انتخابات وجود ندارد، یکی به خاطر دو انتخابات 
گذشته ریاست جمهوری و مجلس یازدهم و دیگر 
به دلیل مشکل سختی معیشت مردم و تورم و 
گرانی افسارگسیخته که امیدی هم به بهبود آن 
احساس نمی شود و سوم به خاطر تنزل جایگاه 
مجلس از آنچه در قانون اساسی وجود دارد. برای 
امیدوار شدن مردم به آینده بهتر از نظر معیشت 
مردم باید توقف افزایش قیمت ها را احساس 
کنند و این امر تا حد زیادی به سیاست خارجی 
کشور بستگی دارد. دولت سیزدهم با بهبود روابط 

با دنیا راه سرمایه گذاری های خارجی را باز کند 
و الا فاصله ما با کشور های همسایه، همچون 
امارات و ترکیه و حتی آذربایجان از نظر توسعه 
بازهم افزایش می یابد. اما برای بازگشت مجلس 
به جایگاه خود نیز چند کار باید صورت گیرد.« 
از یادداشت مطهری چنین برمی آید که او موضع 
اعتدالی پیشه کرده و سعی دارد با کنار گذاشتن 
گلایه هایش در مسیر رونق بخشی به انتخابات 

گام بردارد. 

    داماد چه می کند؟
اما تکلیف داماد خانواده چه می شود؟ آیا 
کاندیدا شدن یک نفر از خانواده کافی بود و علی 
لاریجانی لزومی برای حضور در عرصه انتخابات 
احساس نمی کند؟ پربیراه نیست در صورت 
حضور رئیس سابق مجلس، تمام معادلات 
اصولگرایان برای این انتخابات بر هم خواهد 
خورد چرا که رای اصولگرایان میانه رو و بخشی 
از اصلاح طلبان به سبد لاریجانی و مطهری 
ریخته خواهد شد، بنابراین مطلوب آنها عدم 
حضور لاریجانی در انتخابات است.  لاریجانی 
کاندیدا نمی شود اما دیروز بهروز نعمتی، فعال 

سیاسی گفت که »قطعا آقای لاریجانی در 
انتخابات اسفندماه نقش آفرینی خواهد کرد. 
به هر حال مجموعه ای از نمایندگان ادوار 
با آقای لاریجانی در ارتباط هستند که این 
افراد کم تأثیر در عرصه سیاست نیستند و این 
احتمال کم است که این افراد تأیید صلاحیت 
نشوند. همچنین مسئولان اجرایی دوران های 
مختلف ارتباطاتی با آقای لاریجانی دارند.«  
نوری قزلجه نماینده میانه رو مجلس هم 
می گوید: »می دانم و از افراد مختلف شنیده ام 
که آقای روحانی، آقای لاریجانی و آقای 
جهانگیری، افراد و اطرافیانشان را برای ثبت نام 
در انتخابات تشویق می کنند، اما از اینکه چه 
تعدادی ثبت نام می کنند و اینکه خودشان 
ثبت نام می کنند یا خیر اطلاع دقیقی ندارم. 
اگر ثبت نام زود هنگام نبود، افراد کارآمد و 
فرهیخته بسیاری در انتخابات مجلس شرکت 
می کردند. طراحی ثبت نام زودهنگام، برای 
کنارزدن این افراد بود. من این موضوع را نه 
تنها در مورد آقای علی لاریجانی بلکه در مورد 

خیلی ها شنیده ام.« 
.

    در نهایت...
به نظر می رسد اگر لاریجانی قصد ارائه 
لیست داشته باشد مطهری از اصلی ترین افراد 
آن است و می تواند آرای زیادی را به نفع این 
لیست جمع آوری کند. مطهری، پزشکیان، 
فلاحت پیشه، بهروز نعمتی از جمله چهره هایی 
هستند که می توانند فراکسیون پرقدرتی 
تشکیل داده و در مجلس تاثیرگذار باشند. در 
نهایت شورای نگهبان تصمیم گیر نهایی است. 
نباید فراموش کرد که ۸۰ نماینده مجلس 
ششم برای ورود به مجلس هفتم ردصلاحیت 
شدند که رکورد بود تا زمانی که ۹۰ نماینده 
مجلس دهم برای ورود به مجلس یازدهم با 
مانع ردصلاحیت مواجه شدند. به نظر نمی رسد 
نمایندگان مجلس یازدهم مشکلی برای تایید 
داشته باشند اما موضوع اصلی اصلاح طلبان و 
میانه روهایی مانند مطهری هستند که رویکرد 
شورای نگهبان به آنها از هم اکنون قابل بیان 

نیست. 
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علی لاریجانی حامی انتخاباتی برادر همسرش می شود؟

علی مطهری آمد؛ دامادشان نه!
   بهروز نعمتی: لاریجانی در انتخابات اسفندماه نقش آفرینی خواهد کرد

آرمان ملی- احسان اسقایی: محمدجواد ظریف آخرین 
وزیر امورخارجه ای بود که با مقامات آمریکایی دیدار کرد. دیداری 
که مهم ترین پرونده امنیتی ایران را برای همیشه بست و بعد از آن 
دیدار برجامی خلق شد که کوچک ترین دستاورد آن خروج ایران از 
ذیل ماده هفتم منشور سازمان ملل و لغو تحریم های شورای امنیت 
علیه ایران بود. در تاریخ تشکیل سازمان ملل مسبوق به سابقه نبوده 
است که کشوری زیر فصل هفتم منشور قرار گیرد و بدون مداخله 
نظامی به شرایط عادی بازگردد. نمونه آن نیز عراق است و سال ها 
بعد از سقوط صدام حسین این کشور از ذیل فصل هفتم خارج شد. 
این دستاورد دولت حسن روحانی به کوشش جواد ظریف در تاریخ 
ثبت خواهد شد. با این وجود به نظر می رسد چون ترامپ از برجام 
خارج شد و مجددا تحریم های ظالمانه علیه ایران وضع گردید 
و عملا برجام با خروج آمریکایی ها جز ۲ سال اول دستاوردی 
برای ایران نداشت؛ از این منظر مقامات ایرانی معتقدند مذاکره 
با آمریکایی ها هیچ دستاوردی برای ایران ندارد. با این وجود در 
طول سه سال گذشته خبرهای مختلفی از مذاکرات غیرمستقیم و 
غیرعلنی مقامات ایرانی و عراقی در کشورهای حاشیه خلیج فارس 

منتشر شد.

    مذاکرات برای کاهش تنش و تبادل زندانیان
 اولین بار خبر مذاکرات غیرمستقیم ایران و آمریکا از یکی از 
کشورهای عرب حوزه خلیج فارس منتشر شد، تهران و واشنگتن 
به واسطه کشورهای عربی با هم مذاکره کردند. بعدها مشخص شد 
که این مذاکرات در ارتباط با مسائل هسته ای بوده اما خبرهایی 
هم در مذاکره در ارتباط با تبادل زندانیان شنیده شد. بعد از این 
مذاکرات  تنش  ها بین ایران و آمریکا در مسائل هسته ای افزایش 
نیافت و حتی خبرهای خوبی هم در ارتباط با حل و فصل برخی 
پرونده های ایران در آژانس کاهش سطح غنی سازی ایران و بعضا 

افزایش صادرات نفت ایران شنیده شد. اخیرا نیز تهران اعلام کرد 
که زندانیان آمریکایی از  زندان به هتل منتقل شده اند و همزمان 
دارایی های ایران در کره جنوبی به قطر منتقل شد، قبل از این نیز 
دلارهای نفتی ایران از عراق به این کشور منتقل شده بود. اکنون 
البته خبرهای دیگری به گوش می رسد که مقامات ایران و آمریکا 
به صورت غیرمستقیم با دستور کار تبادل زندانیان در دوحه قطر 
در حال مذاکره هستند. به گزارش »CNN«، خطوط کلی نقشه 
راه توافق در دوحه حدود شش ماه پیش و پس از دو سال و نیم 
گفت وگوهای غیرمستقیم فشرده بین واشنگتن و تهران روشن 
شده است. روز پنجشنبه، آن تلاش های جدی، اولین نتایج را 
به همراه داشت، زمانی که ایران چهار آمریکایی را که در زندان اوین 
بازداشت بودند، آزاد کرد و آنها را به حبس خانگی منتقل کرد.  
بر اساس گزارش هایی که چندین منبع مطلع از این مذاکرات با 
CNN به اشتراک گذاشته اند، مسیر توافق پر از سنگلاخ بوده 

است.
  

   آغاز مذاکرات دولت بایدن با کنگره
به گفته یک منبع آگاه از مذاکرات، مقامات آمریکایی با این تصور 
که »هیچ تضمینی« در توافق با ایرانی ها وجود ندارد، به مذاکرات 
نزدیک شدند، اما از زمانی که به نظر می رسید همه چیز سر جای 
خود قرار گرفته، دولت ایالات متحده شروع به تماس با کنگره و 
اعضای خانواده زندانیان کرد. یک منبع آگاه گفت: روز چهارشنبه، 
ایالات متحده »اطلاعاتی« در اختیار داشت که اولین گام در این 
معامله - انتقال چهار آمریکایی از زندان اوین به بازداشت خانگی - 
در روز پنجشنبه انجام خواهد شد، با این حال، مقامات نگران بودند. 
این منبع هشدار داد: »مسلما عناصری هستند که نمی خواهند این 
اتفاق بیفتد.« به گفته این مقام آمریکایی، زمانی که روز پنجشنبه فرا 
رسید، مقامات آمریکایی خط تماس مستقیمی با سفیر سوئیس 

در ایران برای اطلاع از پیشرفت های میدانی داشتند. مسیر پیش رو 
در حال حاضر به عنوان یک فرآیند گام به گام توصیف شده است و 
مقامات آمریکایی تاکید می کنند که مذاکرات غیرمستقیم در حال 
انجام و حساس است. یکی از اجزای این توافق مبادله زندانیان مورد 
انتظار بین ایالات متحده و ایران است و دیگری شامل آزادسازی ۶ 
میلیارد دلار از وجوه ایران است که در یک حساب در کره جنوبی 
قرار دارند.  این مقام گفت که مذاکرات غیرمستقیم با حضور 

مقاماتی از دولت بایدن، از جمله وزارت خارجه و کاخ سفید بود.

   تبادل زندانیان بخشی از پلن
به نظر تبادل زندانیان برای آمریکایی ها از اهمیت زیادی 
برخوردار است. شاید جو بایدن می خواهد با این تبادل قبل 
از بازگشت به برجام با کنگره وارد مذاکراتی شود تا حتی 
جمهوری خواهان را راضی کند که در برابر کاهش بخشی از 
تحریم های ایران و حتی باز شدن برخی خطوط بانکی محدود 
بر روی تهران مخالفتی نکنند. در این صورت دیگر مساله تحویل 
زندانیان آمریکایی در برابر دلارهای ایران مدنظر نیست و هر دو 
کشور در مسیری گام برداشته اند که برجام و یا حتی توافق دیگری 
بر پایه برجام را به نتیجه برسانند. در هر صورت هرچه از میزان 
تنش بین ایران و آمریکا کاسته شود و به هر مقدار زمینه های  حل 
برخی اختلافات حل گردد، می توان به احیا مذاکرات به منظور لغو 
تحریم های ایران امیدوار بود. مذاکرات غیرعلنی و با درز اطلاعات 
محدود از پیغام و پسغام های طرفین احتمالا دستاوردهای 
بیشتری از مذاکرات علنی خواهد داشت چرا که بارها در مذاکرات 
با واسطه گری اروپایی ها شاهد بودیم که برخی عناصر غربی و حتی 
روس ها به دنبال سهم از میانجی گری هستند اما در مذاکرات 
غیررسمی و غیرعلنی  طرفین فارغ از جنجال رسانه ها می توانند به 

توافقی پایدارتر  دست یابند.

»آرمان ملی« از مرحله دوم مذاکرات غیرعلنی تهران و واشنگتن گزارش می دهد

30 ماه مذاکره برای رسیدن به نقشه راه توافق
      به گزارش »سی ان ان«، خطوط کلی نقشه راه توافق در دوحه حدود شش ماه پیش و پس از دو سال و نیم گفت وگوهای 

غیرمستقیم فشرده بین واشنگتن و تهران روشن شده است

پرچم عربستان روی ساختمان 
کنسولگری در مشهد

آرمان ملی: شنبه ۱۲ دی ۹۴، روزی 
بود که جریان های خودسر در اعتراض به 
اعدام روحانی شیعه، شیخ باقر النمر توسط 
حکام آل سعود شبانه به سفارت عربستان 
حمله و ساختمان این سفارتخانه را با کوکتل 
مولوتوف به آتش کشیده و اموال موجود در 
سفارتخانه را تخریب کردند. پس از آن روابط 
دو کشور تیره و تار شد اما اکنون روابط ایران 
وعربستان عادی شده و سفارتخانه های دو 
کشور بازگشایی می شود. سفارت عربستان 
سعودی در جمهوری اسلامی ایران از 
روز یکشنبه ۱۵ مردادماه به طور رسمی 
فعالیت خود در تهران را آغاز کرده است. ۱۶ 
خردادماه امسال نیز سفارت و سرکنسولگری 
جمهوری اسلامی ایران در ریاض و جده 
عربستان و نمایندگی دائم کشورمان نزد 
سازمان همکاری اسلامی به طور رسمی 
بازگشایی شد. روز گذشته رئیس نمایندگی 
وزارت امور خارجه در خراسان رضوی گفت: 
کنسولگری عربستان سعودی در مشهد 
مقدس به صورت رسمی فعالیت خود را در 
یکی از هتل های این شهر آغاز کرد. محمد 
بهشتی منفرد روز یکشنبه در گفت وگو با  
ایرنا افزود: کنسولگری عربستان سعودی 
در مشهد با ارسال یادداشت رسمی به 
دفتر نمایندگی وزارت امور خارجه در این 
شهر فعالیت رسمی خود را از تاریخ ۲۱ 
مردادماه امسال، در یکی از هتل های این 
شهر به عنوان محل موقت اعلام کرد. بر اساس 
اعلام مسئولان ساعت کاری سرکنسولگری 
عربستان در یکی از هتل های مشهد، همه 
روزه به جز پنجشنبه و جمعه از ساعت 
هشت صبح تا ۱۵ است. با احیای مجدد 
روابط دو کشور ایران و عربستان فروردین ماه 
امسال، هیاتی از عربستان سعودی از سفارت 
و اماکن دیپلماتیک خود در ایران بازدید 
کرد و به طور متقابل هیات فنی جمهوری 
اسلامی ایران برای ایجاد مقدمات بازگشایی 
سفارت جمهوری اسلامی ایران در ریاض؛ 
دفتر  و  جده  در  کشورمان  کنسولگری 
نمایندگی کشورمان نزد سازمان کنفرانس 

اسلامی به عربستان سعودی سفر نمود.

   آمادگی برای بازگشت به قبل
۲۶ فروردین هیات فنی عربستان سعودی 
در ادامه سفر خود به جمهوری اسلامی ایران  
برای بازدید از سرکنسولگری آن کشور 
در مشهد مقدس و بررسی بازگشایی آن 
وارد فرودگاه بین المللی شهید هاشمی نژاد 
مشهد شدند.  این هیات در بدو ورود در 
پاویون فرودگاه بین المللی شهید هاشمی نژاد 
مورد اسقبال جناب آقای بهشتی منفرد، 
ریاست نمایندگی وزارت امورخارجه در 
خراسان رضوی قرارگرفتند. رئیس نمایندگی 
وزارت امور خارجه در مشهد در این دیدار  
ضمن خوشامدگویی به  آقای ناصر بن عوض 
آل غنوم و همراهان ابراز امیدواری کرد  تا 
پس از سفر هیات سعودی به جمهوری 
اسلامی ایران،  در آینده نزدیک شاهد حضور 
سفیر و سرکنسول عربستان در تهران و 
مشهد باشیم و با فعال شدن نمایندگی های 
سیاسی دوکشور روابط  دو کشور مسلمان 
ایران و عربستان بیش از پیش گسترش 
یابد. وی افزود:  به زودی زوار عربستانی برای 
زیارت فرزند پیامبراکرم )ص( حضرت امام 
رضا )ع( که نزد ما ایرانیان و مسلمانان جهان 
بسیار محترم است به مشهد خواهند آمد و 
زوار ایرانی نیز برای حج تمتع و عمره وزیارت 
مرقد شریف حضرت نبی اکرم )ص( عازم  
مکه مکرمه و مدینه منوره خواهند شد. 
همچنین ان شاءا... شاهد بازگشایی سفارت 
و سرکنسولگری جمهوری اسلامی ایران تا 
قبل از حج تمتع در ریاض و جده خواهیم بود. 
ما سفر  شما و هیات ایرانی برای بازگشایی 
سفارت و سرکنسولگری های ۲ کشور در ماه 
مبارک رمضان را به فال نیک گرفته و ان شاءا... 
شاهد برکات آن در آینده نزدیک خواهیم 
بود. رئیس هیات سعودی نیز در این دیدار 
گفت:  از حسن استقبال در تهران و مشهد 
بسیار سپاسگزاریم. برای تعامل مجدد در 
خصوص ویزا، باید ارتباط جدی داشته باشیم. 
افتتاح مجدد سفارت در ریاض و تهران و 
سرکنسولگری در مشهد و جده بسیار باعث 
خرسندی است. در سفر به مشهد بازدید از 
محل و ساختمان سرکنسولگری را بعد از ۷ 
سال در  برنامه کاری داریم. محل اسکان و 

اقامت را نیز بازدید خواهیم نمود.

   پروازها از سر گرفته می شود
در اواخر فروردین هم رئیس نمایندگی 
وزارت امورخارجه در خراسان رضوی گفت: 
خط پروازی مشهد- جده پس از گفت وگوی 
مسئولان هوایی و به روزرسانی توافق های 
پروازی گذشته از سرگرفته خواهد شد. 
محمد بهشتی منفرد افزود: خط پروازی 
مشهد- جده بعد از مذاکرات مسئولان 
بخش هوایی ۲ کشور ایران و عربستان در 
نخستین فرصت ممکن برقرار می شود. وی 
با اشاره به تداوم فعالیت هیات عربستانی در 
مشهد افزود: از سرگیری پروازها از مشهد 
به عربستان ارتباطی با نشست مشترک با 
هیات سعودی در این شهر ندارد و منوط 
به گفت وگوی مسئولان بخش هوایی ۲ 

کشور است.

 تهدید یک
  نماینده مجلس

 به استعفا

در روزهای آخر مجلس است و حاشیه فراوان.  نماینده مردم 
صومعه سرا در مجلس با انتقاد از واردات برنج و سیاست های 
حمایتی از برنج کاران شمال کشور گفت: اگر تا هفته آینده 
وضع ما روشن نشود، استعفای نمایندگان استان های شمالی 
روی میز هیأت رئیسه مجلس خواهد بود. کاظم دلخوش اظهار 
کرد: بارها گفتیم که کشاورزان استان های شمالی شامل 
گیلان، گلستان و مازندران تنها محصول شان برنج و بعد از 
آن چای است. وی افزود: »محصول برنج سال ۱۴۰۱ کشاورزان 
روی دست شان مانده و کرم کرده است و برنج ۱۴۰۲ هم روانه 
بازار شده است اما نمی توانند بفروشند«،  این نماینده مجلس 
با تاکید بر اینکه باید جلوی واردات برنج گرفته شود، ادامه داد: 
الان )قیمت( خرید برنج از کشاورزان کمتر از هزینه ای است 
که برای آنها تمام شده است؛ از هیأت رئیسه مجلس می خواهم 

که پیگیری کنند.

ادعای اختلاف 
جدی بین 

اصلاح طلبان 

از حضور اصلاح طلبان درانتخابات هراس دارند.  ترقی عضو 
ارشد موتلفه اظهار داشت: برخلاف نظر برخی اصلاح طلبان 
تندرو که موضع گیری های ناامیدکننده ای از خودشان بروز 
می دهند بسیاری از مردم و نخبگان کشور که در مرحله پیش 
ثبت نام داوطلبی مجلس ثبت نام کرده اند، چرا که معتقدند 
در شرایط کنونی تنها راه رفع مشکلات و بهبود وضعیت 
کشور از طریق مجاری قانونی و با کمک نخبگان است تا 
آینده خودشان را بسازند. نقش مردم در حل مشکلات 
کشور هر روز بیشتر می شود بنابراین اصلاح طلبان هم ناچار 
خواهند بود به زودی نسبت به ثبت نام اقدام کنند و این کار را 
خواهند کرد. ترقی در ادامه در خصوص اختلافات بین افراد 
احزاب اصلاح طلب و انتقاد حزب کارگزاران از تغییرات اخیر 
در ریاست جبهه اصلاحات بیان داشت: اصولا اختلاف بین 

نیروهای اصلاح طلب بسیار جدی است! 


